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PROTOKÓŁ NR XXXII/2021 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 25 marca 2021 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 14:00. Obecni ciałem byli przewodniczący, burmistrz, skarbnik, 

radny Jerzy M. Sołdek. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. (00:14) 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek. Poinformował, że „sesja 

jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił następnie radnych, by 

potwierdzili kworum (poprzez wciśnięcie przycisku Kworum w programie eSesja). Stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 15 na 15 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Powitał wszystkich radnych, burmistrza, skarbnika i wszystkich oglądających 

i słuchających transmisji w kanale internetowym. 

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (4:31). 

Przewodniczący Sesji  odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej 

polegającego na utrzymaniu grobów wojennych na terenie gminy Nałęczów. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty oraz przedłużenia terminu na wniesienie opłaty 

z tytułu korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

w miejscu sprzedaży, należnej w 2021 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nałęczów do współpracy 

w ramach Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego i zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Nałęczów i pozostałymi jednostkami samorządu terytorialnego Lubelskiego Obszaru 

Metropolitalnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXIII/151/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej 

polegającej na opracowaniu dokumentacji kosztorysowo - projektowej na budowę ciągu pieszego 

w miejscowości Drzewce-Kolonia wzdłuż drogi powiatowej Nr 2543L od km 0+000 do km 

2+029. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXI/135/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 10 marca  2020 r. w sprawie udzielenia Samorządowi Województwa Lubelskiego pomocy 

rzeczowej polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 830 na odcinku od km 19+422 do 

km 21+418 polegającej na przebudowie urządzeń służących do odwodnienia jezdni. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2536L Kurów – Wąwolnica”. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Nałęczowie na 2021 rok. 

12. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

13. Odpowiedzi na zapytania. 

14.  Interpelacje. 

15. Zamknięcie obrad. 

Zapytał radnych, czy wnoszą jakieś zmiany, bądź uwagi do przedstawionego porządku obrad.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag wobec czego Przewodniczącego Sesji (7:29) poddał pod głosowanie 

powyższy porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie przy 15 głosach „za”, (głosowało 

15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 3. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. (8:04) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (8:19) przedstawił informację o swojej działalności 

w okresie od 29 stycznia do 25 marca 2021 r. 

Inwestycje: 

1. Wznowiono prace przy budowie ciągu pieszo-rowerowego w Sadurkach przy drodze 

wojewódzkiej nr 830. Wykonawcą robót jest Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów z Mińska 

Mazowieckiego. Jest to inwestycja o wartości 1 581 000,00 zł. Został wybudowany chodnik po 

północnej stronie drogi wojewódzkiej na odcinku od drogi wojewódzkiej 860 do przystanku 

w Sadurkach wraz z zatoką przystankową. Po stronie południowej drogi wojewódzkiej 830 

rozpoczęto przygotowanie terenu pod wykonanie zatoki przystankowej. Ustawiono latarnie na 

całym odcinku. Firma wykonująca oświetlenie oczekuje na szafkę, która spełnia wymogi 

warunków przekazanych przez Zakład Energetyczny w Puławach. 

2. Wykonano dokumentację projektową na odwodnienie drogi wojewódzkiej nr 830 w Bochotnicy-

Kolonia na odcinku od drogi do Wojciechowa do Bochotnicy. Zadanie to będzie realizowane ze 

wsparciem finansowym Zarządu Województwa Lubelskiego. W dzisiejszym porządku obrad jest 

uchwała związana z udzieleniem Samorządowi Województwa pomocy rzeczowej na realizację 

tego zadania. 

3. Zgodnie z przyjętymi uchwałami na Zebraniach Sołeckich jesteśmy w trakcie przygotowywania 

dokumentacji projektowych na: przebudowę drogi wewnętrznej w Chruszczowie Kolonii; 

przebudowę nawierzchni drogi gminnej w Piotrowicach; budowę chodnika przy ul. Kombatantów 

w Nałęczowie i budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce-Kolonia.  

4. Na finiszu jesteśmy z przygotowaniem dokumentacji przetargowej na zadania: wymiana 

i modernizacja oświetlenia na energooszczędne na terenie całej Gminy. 

5. Dzisiaj zostanie ogłoszony przetarg na zadanie „Jastrzębi Szlak” i kompleksową rewitalizację 

„Wzgórza Poniatówka” w Nałęczowie. Otrzymaliśmy prawomocne pozwolenie po uzgodnieniach 

z Konserwatorem Wojewódzkim i zaktualizowane kosztorysy na to zadanie. 

6. Dzisiaj kończymy podpisywania umów i przyjmowanie ostatnich deklaracji od mieszkańców 

zainteresowanych przystąpieniem do drugiego etapu odnawialnych źródeł energii tj.: instalacji 

fotowoltaicznych, kolektorów słonecznych i pieców na biomasę. 

7. W toku jest budowa odcinka kanalizacji sanitarnej na odcinku od ulicy Łąkowej do Cynkowa, 

który ma być zakończony przepompownią. Wykonawcą jest Miejski Zakład Wodociągów 

i Kanalizacji w Nałęczowie. Zadanie to jest realizowane dzięki dotacji przekazanej z firmy Nestle 
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Waters. W krótkim czasie planujemy ogłoszenie przetargu na całość zadania związanego 

z budową kanalizacji sanitarnej na terenie Cynkowa w ramach dotacji otrzymanej z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

8. Ponawiamy procedurę wyłonienia operatora na elektryczny autobus, który został zakupiony 

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Na zapytanie ofertowe wpłynęła tylko jedna 

oferta z błędami formalnymi, stąd konieczność powtórzenia tej procedury. 

9. System roweru miejskiego nie ma zakłóceń w przyjętym harmonogramie wdrożenia. Rowery 

zostały odebrane od dostawcy i wykonano oznakowanie miejsc oraz zamontowano stojaki. System 

rowerowy planujemy uruchomić na pierwszy weekend majowy.  

10. Brał udział w zdalnych spotkaniach z Wojewodą Lubelskim. Były poruszane kwestie związane 

z Covid-19 i z Funduszem Rozwoju Dróg Samorządowych, na który Gmina Nałęczów składała 

wnioski na dofinansowanie przebudowy ulicy Spacerowej i na drogę w Bochotnicy – Kolonia. Na 

przełomie kwietnia i maja powinny być rozstrzygnięcia związane z tym naborem i wówczas 

będziemy mogli ogłosić przetargi jeśli otrzymamy dofinansowanie. 

11. Brał udział w zdalnym posiedzeniu Zarządu PROEKOB w Bełżycach w sprawach bieżących 

Zakładu. Zażegnano niebezpieczeństwo związane z zagrożeniem pożarowym na terenie Zakładu. 

Cały zapas paliwa alternatywnego, który był składowany na terenie Zakładu, dzięki działaniom 

Prezesa został wywieziony i wszystko jest na dobrej drodze, by utrzymać zintegrowane 

pozwolenie, zezwalające na funkcjonowanie naszego Zakładu.  

12. Zostały przygotowane i złożone wnioski o płatności do Urzędu Marszałkowskiego w związku ze 

zrealizowanymi inwestycjami unijnymi: termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej 

w Nałęczowie i część zadań wykonanych w ramach Mobilnego Lubelskiego Obszaru 

Funkcjonalnego. 

13. Zorganizowany został Gminny Dzień Kobiet w Nałęczowskim Ośrodku Kultury podczas, którego 

wręczyliśmy okolicznościowe dyplomy najbardziej aktywnym paniom z terenu naszej Gminy. 

14. Brał udział w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania „Zielony Pierścień” w Kośminie, które przede 

wszystkim dotyczyło nowej perspektywy finansowej i zbudowania platformy oparcia, aby jak 

największe środki zostały zabezpieczone dla Lokalnych Grup Działania, po to, aby mogły 

realizować projekty wykorzystywane przez lokalne społeczności podobnie jak w obecnej 

perspektywie. 

15. W dniu 15 lutego 2021 roku odbyła się stacjonarna Sesja Sołtysów z zachowaniem bezpiecznych 

norm sanitarnych, na której omówiono bieżącą sytuację na terenie naszej Gminy. Realizacje 

funduszy sołeckich w 2021 roku i kwestie przekazania nakazów podatkowych dla mieszkańców za 

pośrednictwem sołtysów. 

16. Gmina Nałęczów otrzymała z rąk Marszałka Województwa Lubelskiego nagrodę jako samorząd 

przyjazny ekonomii społecznej. Zostaliśmy nominowani dzięki rekomendacji Nałęczowskiego 

Stowarzyszenia Charytatywnego, czyli podmiotu prowadzącego Warsztat Terapii Zajęciowej 

w Nałęczowie. Ale też globalnie oceniano współpracę Gminy Nałęczów z organizacjami pożytku 

publicznego i stowarzyszeniami, stąd decyzja Pana Marszałka o przyznaniu nagrody dla 

Nałęczowa. Podziękował Zarządowi Nałęczowskiego Stowarzyszenia Charytatywnego, 

Kierownictwu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i wszystkim przedstawicielom 

stowarzyszeń za świetną współpracę z nałęczowskim samorządem. 

17. W Urzędzie Marszałkowskim podpisana została finalna umowa na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków w związku z projektem, który ogłoszono. Rozpocznie się 

etap podpisywania umów bezpośrednio z mieszkańcami, którzy złożyli deklarację udziału w tym 

projekcie. 
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18. Dnia 17 marca 2021 r, brał udział w objazdowym posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

po drogach gminnych w Gminie Nałęczów. Posiedzenie objazdowe było związane z oceną stanu 

dróg gminnych i poprzedziło realizację funduszy sołeckich w zakresie rozwożenia tłucznia po 

drogach gminnych. Od kilku dni to działanie już trwa. 

19. Brał udział w zebraniu sołeckim Chruszczowa – Kolonii. Zebranie było wiązane z tym, że 

dotychczasowy sołtys złożył rezygnację z tej funkcji, ponieważ zmienił miejsce zamieszkania. Na 

tym zebraniu wybrano nowego sołtysa Pana Krzysztofa Iwaniaka. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. (19:22) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (19:32) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok.  

Przewodniczącego Sesji (35:46) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionych zmian w budżecie na 2021 rok. 

Radny Grzegorz Pszczoła (36:23)  

1. W załączniku nr 4 na zadania Zintegrowany Węzeł Komunikacyjny zwiększono wydatki o kwotę 

200.000 zł, a nie zwiększono kwoty planu po zmianach tylko jest taka sama jak w planie 

dotychczasowym. Chyba zakradł się błąd. 

2. Dofinansowanie w kwocie 110.000 zł z „Cisowianki” na samochód dla policji jest 

wyszczególnione w naszym budżecie, czy my musimy pośredniczyć w tym przedsięwzięciu 

i w jakim celu. Czy nie mogą go sami zrealizować. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (37:23) odpowiedział, że raz na 

kilka lat zdarza się taka sytuacja, że zbieramy pieniądze w formie darowizny. Ostatnio zbieraliśmy 

pieniądze na zakup sprzętu ratowniczego, a następnie przekazaliśmy te środki finansowe dla OSP, aby 

mogło ten zakup wykonać. „Cisowianka” nie może przekazać tych środków bezpośrednio policji, 

natomiast może przekazać darowiznę w formie pieniędzy do samorządu gminy, a my z budżetu gminy 

możemy udzielić wsparcia finansowego na zasadach przewidzianych o finansowaniu policji. Stąd 

wprowadzenie tej kwoty do budżetu gminy zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. 

Radny Grzegorz Pszczoła (38:20) uczestniczymy w tej operacji bez żadnej prowizji, może udałby się 

tą sytuacje jakoś wykorzystać. W budżecie gminy zawsze brakowało nam środków na zakup 

samochodu dla straży i uważa, że bardziej potrzebny jest samochód dla straży niż dla policji. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (38:52) dodał, że na pewno nie 

ma formalnych przeszkód, żeby zbierać pieniądze, a potem przeznaczyć je na przykład na samochód 

dla OSP. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (39:01) dodał, iż przypomina, że jednostka 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Drzewcach bardzo dobrze współpracuje z „Cisowianką” i do średniego 

samochodu otrzymała dofinansowanie w zakresie doposażenia. W roku ubiegłym otrzymała 

dofinansowanie w zakresie sprzętu ratowniczego. Oddzielnym tematem jest wsparcie jednostek 

ochotniczych straży pożarnych. W tym przypadku Kierownik Posterunku Policji w Nałęczowie 

wykazał się inicjatywą, bezpośrednio udało mu się ustalić z Zarządem „Cisowianki” takie wsparcie na 

zakup radiowozu. Byłoby to nieeleganckie gdybyśmy w ramach tej kwoty, która jest przekazywana 

szukali jakiejś prowizji na inne potrzeby ratownicze dla naszej Gminy. Rekomenduje, aby dokładnie 

tą kwotę przekazać na potrzeby naszego Posterunku Policji. 

Radny Grzegorz Pszczoła (40:14) Chodziło mi nie o straż pożarną, tylko o straż miejską, bo pilnują 

porządku, a nie mają czym jeździć. 
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Radny Roman L. Kamola (39:01) dodał, że nie uprzedzając faktów będzie dofinansowanie 

z „Cisowianki” dla straży pożarnej w Nałęczowie. Zaznaczył, że w przyszłym roku kończy się okres 

użytkowania skokochronu i trzeba będzie zakupić nowy. Prawdopodobnie w ten sam sposób trzeba 

będzie postępować o czym powiedział Pan Werner. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (41:52) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego     
(42:08) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

na 2021 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” (głosowało 7 członków 

komisji). 

Przewodniczący Sesji (42:23) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/215/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXXII/215/21 (43:01) poddana pod głosowanie została przyjęta przy 14 głosach „za” 

i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji 

rządowej polegającego na utrzymaniu grobów wojennych na terenie gminy Nałęczów. 

(43:46) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (43:59) Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa dokonał 

wprowadzenia w zagadnienie uchwały i poinformował, że w ramach naboru prowadzonego przez 

Wojewodę Lubelskiego 6 maja ubiegłego roku złożyliśmy wniosek na konserwację obiektów 

grobownictwa wojennego na terenie naszej Gminy. Ze złożonych wniosków otrzymaliśmy wsparcie 

finansowe na 3 zadania w łącznej kwicie 15,500 zł.  

1. Grób zbiorowy rozstrzelanych 13 zakładników 24.10.1942 r. pochowanych na cmentarzu 

parafialnym w Nałęczowie. 

2. Grób żołnierza Rosyjskiego Dymitra Griszyna uczestnika I Wojny Światowej poległego w 1915 

roku i pochowanego na cmentarzu komunalnym w Nałęczowie. 

3. Zbiorową mogiłę żołnierzy AK-WiN poległych w walce z NKWD. Mogiła na cmentarzu 

parafialnym w Nałęczowie. 

Pismo w tej sprawie otrzymaliśmy od Wojewody Lubelskiego 5 lutego 2021 r. z wnioskiem 

o przekazaniu przez Burmistrza aktualnej uchwały Rady Miejskiej o przyjęciu w/w zadań do 

realizacji. Stąd ten projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (45:36) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(45:42) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów 

wojennych na terenie gminy Nałęczów - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” 

(głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczącego Sesji (45:50) poprosił przewodniczącego komisji uzdrowiskowej o odczytanie 

opinii do projektu uchwały. 
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Radny Robert Matysiak – Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej (45:55) przedstawiła opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 15 marca 2021 r. projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej 

polegającego na utrzymaniu grobów wojennych na terenie gminy Nałęczów - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (46:07) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/216/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów wojennych na terenie gminy 

Nałęczów. 

Uchwała Nr XXXII/216/21 (47:21) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty oraz przedłużenia terminu na wniesienie 

opłaty z tytułu korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia w miejscu sprzedaży, należnej w 2021 roku. (47:52) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (48:10) Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa dokonał 

wprowadzenia w zagadnienie uchwały i poinformował, że jak Państwo wiecie w związku z sytuacją 

COVID-19 zamknięte są lokale gastronomiczne, obiekty hotelowo-gastronomiczne na terenie naszej 

Gminy i nie tylko. Wsłuchując się w głosy przedsiębiorców informujące, że nie funkcjonują 

w zakresie swojej działalności i nie sprzedają alkoholu, a już było konieczne wniesienie opłaty 

z tytułu koncesji. Przygotowaliśmy projekt uchwały, który umożliwia niepobieranie bądź zwrot opłaty 

za I kwartał, kiedy faktycznie te obiekty nie funkcjonują, ewentualnie zaliczenie na poczet kolejnych 

rat. Nie ma sprzedaży nie ma przychodu, więc jest zasadne aby opłata za pierwszy kwartał nie była 

pobierana. 

Radny Wojciech Pawłocik (49:22) poinformował, że nie rozumie zachowania radnego, który na 

Komisji Budżetowej, kiedy była opiniowana ta uchwała wstrzymał się od głosu. Dodał, że jest to 

ciężki okres dla prowadzących lokale gastronomiczne, bo muszą być zamknięte z powodu pandemii, 

ponadto w Nałęczowie nie ma kuracjuszy. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (50:58) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(51:06) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zwolnienia 

z opłaty oraz przedłużenia terminu na wniesienie opłaty z tytułu korzystania z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, należnej 

w 2021 roku - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” (głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (51:38) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/217/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie zwolnienia z opłaty oraz przedłużenia terminu 

na wniesienie opłaty z tytułu korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, należnej w 2021 roku.  

Uchwała Nr XXXII/217/21 (53:29) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nałęczów do 

współpracy w ramach Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego i zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Nałęczów i pozostałymi jednostkami samorządu terytorialnego 

Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego. (53: 53) 

Przewodniczący Sesji (54:17) poinformował, że w tym temacie będziemy mieli gościa na Sesji. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (54:27) jest już Pani Magdalena Niewiarowska 

pracownik biura ZIT w Lublinie. Podjęcie tej uchwały jest związane z faktem, że obecnie Gmina 

Nałęczów jest w partnerstwie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych razem z Lublinem 

i kilkunastoma innymi gminami. Kończymy realizowanie obecnych inwestycji i kończy się obecna 

perspektywa finansowa. W nowej perspektywie jest nowa formuła jako Lubelski Obszar 

Metropolitarny, który został powiększony o kolejne samorządy między innymi o sąsiednią Gminę 

Wojciechów, Gminę Bełżyce, Gminę Kamionka, Powiat Lubelski. Nowa perspektywa finansowa, 

Krajowa Strategia Rozwoju Regionalnego, jak również Strategia Rozwoju Województwa Lubelskiego 

wskazują, że przede wszystkim partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego będą faworyzowane 

jeśli chodzi o możliwość pozyskiwania dofinansowań na różnego rodzaju zadania. Stąd zasadne jest 

podjęcie takiej uchwały upoważniającej mnie jako Burmistrza do zawarcia porozumienia, które będzie 

funkcjonowało w nowej perspektywie finansowej. Projekt uchwały został przygotowany przez 

pracowników biura ZIT w Lublinie. Dzisiaj tę uchwałę będą przyjmować również inne rady, bo 

odbywają się Sesje Rady między innymi Rady Miejskiej w Lublinie. 

Pani Magdalena Niewiarowska – pracownik biura ZIT (56:08) powitała wszystkich serdecznie 

i oddała głos Panu Radosławowi Guzek – Dyrektorowi Biura ZIT. 

Pan Radosław Guzek – Dyrektor Biura ZIT (56:30) powitał Przewodniczącego Rady, Burmistrza 

i Radnych. Podziękował Burmistrzowi za wprowadzenie, w którym przedstawił ideę zawarcia 

porozumienia. Jest 27 jednostek, które zadeklarowały ideę realizacji instrumentu inwestycji 

terytorialnych w nowej perspektywie. Nałęczów oczywiście jako kontynuator dobrych już praktyk od 

kilku lat współpracy ponad gminnej jest jednym z partnerów nowego porozumienia. Stąd prośba do 

Państwa o podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Sesji (57:32) zakres współpracy pomiędzy gminami został zwiększony, jaki był 

klucz rozszerzenia i jaki cel przyświecał takiemu działaniu, czy może komunikacji metropolitarnej.  

Pan Radosław Guzek – Dyrektor Biura ZIT (58:12) odpowiedział. Dlaczego taki kształt 

partnerstwa, a nie inny. W 2014 roku, kiedy Nałęczów przystępował do ówczesnego obszaru 

funkcjonalnego i korzystał z instrumentu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych ten obszar został 

wskazany przez Ministerstwo. Było takie opracowanie zależności gospodarczych, turystycznych, 

społecznych, powiązań pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego. Taki obszar tych 16 gmin 

został wskazany z Warszawy. W obecnej chwili działania delimitacyjne zostały scedowane na władze 

samorządowe województw. Marszałkowie opracowując swoje strategie rozwoju województwa jako 

jednostki, które lepiej znają dany teren w ramach swoich kompetencji dokonywały wyznaczenia 

obszarów, które są ze sobą powiązane gospodarczo, turystycznie, społecznie. Takich obszarów na 

terenie województwa lubelskiego w strategii województwa wskazanych zostało 17. Lubelski Obszar 

Metropolitarny został określony jako obszar działania, funkcjonowania 22 gmin i 5 powiatów. Czyli 

22 gminy zostały wskazane jako te które ze sobą współpracują i są powiązane gospodarczo, 

kulturalnie, turystycznie i społecznie. (nałożenie fal dźwiękowych) 

Radny Wojciech Pawłocik (1:00:33) 

Ja i moi znajomi bardzo lubią jeździć rowerami. W moim przekonaniu jest za mało ścieżek 

rowerowych w Obszarze Metropolitarnym. W Nałęczowie prawie nie mamy ścieżek rowerowych. Na 

przykład w Holandii są ścieżki rowerowe nawet 200 km. Dobrze byłoby w ramach współpracy 

międzygminnej przystąpić do budowania ścieżek rowerowych i łączyć je w długie trasy. Wówczas 

o wiele więcej turystów przyjeżdżałoby w rejon Nałęczowa, Kazimierza Dolnego i wszystkich innych 
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miejscowości atrakcyjnych turystycznie np. Kamionki czy Firleja. Poprosił dyrektora o koordynację 

w sprawie budowy ścieżek rowerowych. 

Pan Radosław Guzek – Dyrektor Biura ZIT (1:02:24) podziękował za głos. Chyba wszyscy 

Wójtowie, Burmistrzowie i Starostowie zwracają uwagę na problem ścieżek rowerowych. Wyraził 

zadowolenie, że udało się 27 jednostkom samorządowym porozumieć ze sobą, bo ten problem 

przewija się we wszystkich naszych spotkaniach z partnerami. Myślę, że w końcu uda nam się 

zbudować rzeczywistą, realną, bezpieczną i konkretną sieć ścieżek rowerowych. Na pewno musimy 

do tego mieć partnerów. Bardzo się cieszę, że są z nami powiaty, ponieważ większość połączeń 

pomiędzy gminami jednak przebiega po drogach powiatowych. I trudno wymagać od gminy, żeby 

ponosiła duże nakłady na ścieżkę rowerową niewątpliwie bardzo potrzebną. Udział powiatów w tym 

przedsięwzięciu będzie znaczący jeśli chodzi o połączenia tak jak Pan powiedział w tym przypadku 

byłoby połączenie ścieżką rowerową powiatu puławskiego z powiatem lubartowskim jeśli mówimy 

o Firleju lub z powiatem lubelskim jeśli mówimy o spokojnym i bezpiecznym przejeździe pomiędzy 

Nałęczowem a Lublinem. Podziękował za głos i poinformował, że Burmistrz Nałęczowa zgłaszał już 

zapotrzebowanie o tworzenie połączeń ścieżkami rowerowymi jeżeli chodzi o intensyfikację ruchu 

turystycznego i wypoczynkowego w Gminie Nałęczów.  

Przewodniczący Sesji (1:04:03) podziękował Panu Dyrektorowi za wyjaśnienia i dodał sprostowanie 

do wypowiedzi Radnego Wojciecha Pawłocika. Dzięki środkom z ZIT mamy już wybudowane szlaki 

rowerowe, przy dwóch ostatnio wybudowanych ulicach, którym nadawaliśmy nazwy im. Sędziego 

Michała Tarki i ks. kap. Aleksandra Miszczuka Pan Burmistrz na początku Sesji informował również 

jak postępują prace budowlane przy ciągu pieszo - rowerowym w Sadurkach. Po zakończeniu tej 

inwestycji będziemy mieli już kilka kilometrów ładnej trasy rowerowej w przeciągu 2 lat. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:05:20) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:05:28) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na przystąpienie Gminy Nałęczów do współpracy w ramach Lubelskiego Obszaru 

Metropolitalnego i zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Nałęczów i pozostałymi 

jednostkami samorządu terytorialnego Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:06:15) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/218/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Nałęczów do współpracy w ramach Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego i zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Nałęczów i pozostałymi jednostkami samorządu terytorialnego 

Lubelskiego Obszaru Metropolitalnego.  

Uchwała Nr XXXII/218/21 (1:07:32) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXIII/151/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu 

pomocy rzeczowej polegającej na opracowaniu dokumentacji kosztorysowo - projektowej 

na budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce-Kolonia wzdłuż drogi powiatowej 

Nr 2543L od km 0+000 do km 2+029. (1:08:10) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:08:48) dzisiejsza uchwała jest uaktualnieniem 

uchwały, którą podejmowała Rada w ubiegłym roku. Dotyczy ona wykonania dokumentacji 

projektowej, a następnie budowy ciągu pieszego przy drodze powiatowej w Drzewcach-Kolonii na 
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odcinku od dawnego APD do Szkoły Podstawowej w Drzewcach. W związku z tym, że wyłonienie 

projektanta i sam etap projektowania jest w toku, uaktualniamy zapisy poprzedniej uchwały 

o zapisanie faktycznej kwoty wynikającej z umowy oraz bieżący rok jeśli chodzi o wykonanie tego 

zadania związanego z wykonaniem dokumentacji projektowej. Jesteśmy na etapie procedowania 

warunków z Powiatowym Zarządem Dróg, ale też procedujemy kwestie odstępstwa jeśli chodzi 

o wykonanie kanału technologicznego, które jest niezbędne do uzyskania zgody w Ministerstwie 

Cyfryzacji. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:10:01) kiedy będzie zrealizowany projekt tego chodnika. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:08:48) odpowiedział, że jak pamięta umowa na 

wykonanie dokumentacji projektowej przewiduje wykonanie do końca maja. Następnie będą kwestie 

montażu finansowego, czyli zgodnie z pierwotnym założeniem po stronie Gminy Nałęczów 1/3 

kosztów, 1/3 po stronie powiatu i 1/3 wsparcie finansowe ze strony Cisowianki (chyba, bo nie było 

słychać) 

Radny Jerzy Pyśniak (1:11:29) dodał, że mamy dokończony Dworzec Kolejowy, gdyby się udało 

zrobić chodnik w kierunku Szkoły Podstawowej w Drzewcach będzie bezpieczniej dla dzieci, 

młodzieży i dla pieszych. Jak zostanie zrobiony remont drogi powiatowej Wąwolnica – Kurów 

i automatycznie budowa chodnika na odcinku od grubej lipy w kierunku Szkoły Podstawowej 

w Drzewcach, to jeszcze bardziej poprawi się bezpieczeństwo pieszych i dzieci uczęszczających do 

szkoły. Poprosił o uwzględnienie prac remontowo-budowlanych na drogach w naszej miejscowości.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:12:54) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:12:59) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

nr XXIII/151/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia 

Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej polegającej na opracowaniu dokumentacji 

kosztorysowo - projektowej na budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce-Kolonia wzdłuż 

drogi powiatowej Nr 2543L od km 0+000 do km 2+029 - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 

7 głosach „za” (głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:13:10) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/219/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie zmiany Uchwały nr XXIII/151/20 Rady 

Miejskiej w Nałęczowie z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu 

pomocy rzeczowej polegającej na opracowaniu dokumentacji kosztorysowo - projektowej na 

budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce-Kolonia wzdłuż drogi powiatowej Nr 2543L 

od km 0+000 do km 2+029.  

Uchwała Nr XXXII/219/21 (1:15:10) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXI/135/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 10 marca  2020 r. w sprawie udzielenia Samorządowi Województwa Lubelskiego 

pomocy rzeczowej polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 830 na odcinku od 

km 19+422 do km 21+418 polegającej na przebudowie urządzeń służących do odwodnienia 

jezdni. (1:15:53) 

 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:16:32) dokonał wprowadzenia w zagadnienie 

uchwały informując, że ta uchwała dotyczy zadania, które również jest aktualizowane. Pierwotnie 
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zadanie polegające na przebudowie urządzeń służących do odwodnienia jezdni miało być realizowane 

w ubiegłym roku. Wówczas firma, która wygrała przetarg odstąpiła od podpisania umowy i realizacja 

tego zadania przeciągnęła się w czasie. Obecnie już są prawomocne dokumenty na realizację tego 

zadania w tym roku. Niebawem zostanie ogłoszony przetarg i potrzebna jest zmiana aktualizacyjna 

uchwały,  że to zadanie będzie wykonywane w tym roku przy wsparciu finansowym Zarządu 

Województwa Lubelskiego, który zabezpieczył środki w budżecie na bieżący rok. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:17:58) zapytał, czy osoby, które wnosiły pretensje odnośnie 

odwodnienia, w dalszym ciągu mają, czy już się wyjaśniło. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:18:21) odpowiedział, że w tej chwili nie ma 

dalszego ciągu jeśli chodzi o postępowania formalno-prawne. Złożyliśmy wyjaśnienia, że 

odwodnienie będzie przebudowywane wzdłuż całego odcinka. W ramach projektu jest wykonanie 

nowych zjazdów i położenie przepustów. Problemy zgłaszane przez mieszkańców związane 

z odwodnieniem zostaną rozwiązane i ogólnie podniesie się bezpieczeństwo na szlaku pieszo-

rowerowym w Bochotnicy-Kolonii. Wszystkie zjazdy będą jednakowe, temat powinien być 

rozwiązany bez dodatkowych roszczeń właścicieli nieruchomości. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:19:25) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:19:35) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

nr XXI/135/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 10 marca  2020 r. w sprawie udzielenia 

Samorządowi Województwa Lubelskiego pomocy rzeczowej polegającej na przebudowie drogi 

wojewódzkiej nr 830 na odcinku od km 19+422 do km 21+418 polegającej na przebudowie 

urządzeń służących do odwodnienia jezdni- opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach 

„za” (głosowało 7 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:19:45) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/220/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie zmiany Uchwały nr XXI/135/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 10 marca  2020 r. w sprawie udzielenia Samorządowi Województwa 

Lubelskiego pomocy rzeczowej polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 830 na 

odcinku od km 19+422 do km 21+418 polegającej na przebudowie urządzeń służących 

do odwodnienia jezdni.  

Uchwała Nr XXXII/220/21 (1:21:18) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 2536L Kurów – Wąwolnica”. (1:23:36) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:24:02) dokonał wprowadzenia w zagadnienie 

uchwały informując, że jak Państwo pamiętacie zgodnie z ustaleniami w momencie kiedy była 

kończona przebudowa linii kolejowej Lublin – Warszawa, wspólnie z wójtem Wąwolnicy oraz 

wójtem Kurowa podjęliśmy działania w zakresie remontu drogi powiatowej Wąwolnica – Kurów. 

W ramach porozumienia ze Starostwem Powiatowym w Puławach i Powiatowym Zarządem Dróg 

w Puławach każda z gmin deklarowała pokrycie części kosztów dokumentacji projektowej oraz 

kosztów wkładu własnego przy pracach budowlanych. Założenie jest takie, że przy najbliższym 

naborze do Funduszu Dróg Samorządowych droga ta będzie złożona wnioskiem przez Starostwo. 

Obecnie po rozstrzygnięciu przetargu przez Powiatowy Zarząd Dróg jesteśmy na etapie 

opracowywania dokumentacji projektowej. Firma, która wykonuje dokumentację przedstawiła 
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wstępną koncepcję  do zatwierdzenia poszczególnym gminom. W koncepcji zostały uwzględnione 

wskazówki przez burmistrza i wójtów poszczególnych gmin. W przypadku terenu Gminy Nałęczów 

na odcinku od tzw. grubej lipy do Szkoły Podstawowej w Drzewcach na pewnym odcinku ma być 

wykonane utwardzone pobocze dla pieszych, a na części chodnik. Na terenie Gminy Nałęczów jest 

niecałe 4 km tej drogi powiatowej, która będzie przebudowywana. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:26:04) Zaproponował, by wykonać ciąg pieszo-rowerowy przy tej 

drodze powiatowej na całym odcinku w Gminie Nałęczów. Na skrzyżowaniu przy grubej lipie 

zaproponował budowę małego ronda z niewielką wysepką, co znacznie zwiększyłoby 

bezpieczeństwo. W przyszłości dobrze byłoby wybudować chodnik przy drodze na odcinku od grubej 

lipy do dawnego APD, co by przyczyniło się do znacznego wydłużenia trasy spacerowej dla turystów 

i kuracjuszy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:31:48) zgłoszone wnioski przez radnego są 

zasadne i zostaną przekazane. Przypomniał, że projekt przebudowy drogi powiatowej przewidywał 

przebudowę w istniejącym pasie drogowym. Niestety w kilku miejscach tego pasa drogowego brakuje 

i tam gdzie jest bardzo wąski pas drogowy, będzie tylko utwardzone pobocze. Może być ciężko 

z poszerzeniem samego pasa jezdnego o ciąg asfaltowy dla rowerzystów, ale może uda się coś 

wygospodarować. Wnioski przekaże dalej z deklaracją, że gmina będzie partycypować w kosztach 

budowy ronda i poszerzenia ciągu jezdnego. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:32:51) odcinek drogi od Szkoły Podstawowej w kierunku Wąwolnicy jest 

w bardzo złym stanie technicznym, wnioskuje, aby remont tej drogi wykonać jak najszybciej. Na 

terenie, gdzie nie ma zabudowy, wykonać tylko utwardzone pobocze. 

Zwrócił się do Burmistrza o przedstawienie informacji dla oglądających i słuchających, kiedy będzie 

wykonany remont tej drogi. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:34:29) odpowiedział, że ta inwestycja realna jest 

w przyszłym roku. Obecnie trwa projektowanie, które może zostać zakończone w połowie tego roku. 

Cała inwestycja jest przygotowywana do złożenia wniosku do naboru Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych. Przy pomyślnym przebiegu całej procedury, pomyślnej ocenie możemy spodziewać 

się przyznania dofinansowania pod koniec tego roku. Wykonania natomiast tego zadania możemy 

spodziewać się w przyszłym roku. 

Radny Adam Kozak (1:36:03) poinformował, że optuje za tym projektem uchwały. Poprosił, aby 

mieć na względzie, że w gminie są również inne miejsca, które mają zbliżoną, bądź taką sama 

sytuację jeśli chodzi o bezpieczeństwo ruchu drogowego. W Czesławicach  również samochody 

poruszają się z prędkością 90km/h i są częste kontrole policji z tego powodu. Dzieci chodzą do 

punktów zbiorczych komunikacji szkolnej. Przez Czesławice przechodzą pielgrzymki z Garbowa do 

Wąwolnicy. Poprosił o wzięcie pod uwagę również innych miejscowości, które mają potrzeby pod 

tym kątem. Budżet mamy jaki mamy, czasy są ciężkie. To taka refleksja. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczącego Sesji (1:37:44) poprosił 

przewodniczącego komisji uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały.  

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:37:50) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 marca 2021 r. projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Powiatowi Puławskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 2536L Kurów – 

Wąwolnica” - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 7 głosach „za” (głosowało 7 członków 

komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:37:59) odczytał projekt uchwały Nr XXXII/221/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 2536L Kurów – Wąwolnica”.  
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Uchwała Nr XXXII/221/21 (1:39:07) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Nałęczowie na 2021 rok. (1:39:42) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji Pan Roman L. Kamola – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

(1:40:03) przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok, który Komisja zaopiniowała 

pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Radny Wojciech Pawłocik (1:41:37) plan pracy Komisji Rewizyjnej jest bardzo ambitny. W punkcie 

4 jest Analiza pracy (zatrudnienia, usprzętowienia oraz posiadanej siedziby) Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nałęczowie – zapytał, czy to będą jakieś wnioski do 

budżetu gminy o budowę siedziby, poszerzenie parku maszynowego o niezbędny sprzęt, czy to  

będzie tylko analiza. 

Radny Roman L. Kamola – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (1:41:37) odpowiedział, iż 

uważa, że wykonanie analizy całego Miejskiego Zakładu GKiM będzie powodowało jakieś wnioski 

do realizacji. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu  Przewodniczący Sesji (1:43:03) odczytał projekt uchwały 

Nr XXXII/222/21 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nałęczowie na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXXII/222/21 (1:43:41) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 12. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. (1:44:14) 

Przewodniczący Sesji (1:44:27) odczytał odpowiedzi na petycje, które wpłynęły do Rady Miejskiej, 

po uzyskaniu stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Stanowisko Rady Miejskiej w Nałęczowie o zwrocie adresatowi petycji z dnia 10 grudnia 2020 

roku w sprawie podjęcia przez Radę Miejską w Nałęczowie uchwały dotyczącej zapowiadanych 

przez Rząd Polski powszechnych szczepień przeciwko wirusowi SARS-Cov-2. 

2. Stanowisko Rady Miejskiej w Nałęczowie o zwrocie adresatowi petycji z dnia 14 grudnia 2020 

roku w sprawie podjęcia przez Radę Miejską w Nałęczowie uchwały dotyczącej zapowiadanych 

przez Rząd Polski powszechnych szczepień przeciwko wirusowi SARS-Cov-2. 

3. Stanowisko Rady Miejskiej w Nałęczowie o pozostawieniu bez rozpatrzenia antycovidowej 

petycji z dnia 21 grudnia 2020 r.  

4.  Stanowisko Rady Miejskiej w Nałęczowie o pozostawieniu bez dalszego biegu petycji z dnia 

2 stycznia 2020 roku w sprawie „Alarm! STOP zabójczemu GMO – STOP niebezpiecznej 

SZCZEPIONCE!”.  

Przewodniczący Sesji (1:49:26) zadał pytanie, czy do przedłożonego w materiach na Sesję protokołu 

Nr XXIX/2021 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 18 grudnia 2020 roku Państwo Radni 

wnoszą jakieś uwagi.  

Radni uwag nie wnieśli do protokołu Nr XXIX/2021 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 

18 grudnia 2020 roku. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:50:04) 
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1. Zgłosił potrzebę wycięcia krzaków po prawej stronie przy drodze powiatowej na odcinku około 

200-300 metrów od Cisowianki przez wąwóz do centrum wsi Drzewce. O te wystające krzaki 

i gałęzie Tiry szorują plandekami i izotermami.  

2. Wyraził zadowolenie z dobrze i estetycznie przyciętych gałęzi przez energetyków w alei 

kasztanowej w Drzewcach. 

3. Zgłosił potrzebę uzupełnienia ubytków w jezdni Al. Kasztanowa – Bronice, ponieważ na tej 

drodze występuje zagrożenie bezpieczeństwa motocyklistów i rowerzystów. 

Radny Jerzy M. Sołdek (1:53:12) 

1. Czy projekt „Jastrzębi Szlak” i rewitalizacja Poniatówki zostaną wyłożone do wglądu, aby 

obejrzeć indywidualnie. 

2. Oprócz grobów wojennych na cmentarzu parafialnym w Nałęczowie jest jeszcze jeden grób 

11 zakładników z Czesławic, którzy zostali rozstrzelani po akcji partyzantów na wiadukt kolejowy 

w Czesławicach. Czy był badany jego stan, jeśli nie to wypadałoby zbadać jak wygląda jego 

aktualny stan i zgłosić na przyszły rok do Urzędu Wojewódzkiego o sfinansowanie jego 

odnowienia, czy też remontu. 

3. Firma odbierająca odpady komunalne zmodyfikowała nieco swój tryb pracy, ale zaobserwował, że 

wzdłuż ul. Kombatantów przy 7 posesjach worki na śmieci były zwieszone na koszach, a dalej 

rzucone na posesje i psy je zanieczyszczają. Dobrze byłoby, aby wszędzie worki były zakładane 

na pojemniki na śmieci. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:55:56) odpowiedział:   

1. W sprawie projektu Poniatówki. Cała dokumentacja w ramach ogłoszonego przetargu jest do 

wglądu. Jeśli ktoś jest zainteresowany wglądem na miejscu też umożliwimy. Na stronie facebook 

zamieścimy przykładowe wizualizacje małej architektury, która została zatwierdzona przez 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 

2. W sprawie mogiły mieszkańców Czesławic. W złożonym wniosku w ubiegłym roku 

uwzględniliśmy kilka mogił również tą w Czesławicach, ale nie otrzymała dofinansowania. Na 

pewno będziemy składać wniosek przy następnym naborze. 

3. W sprawie worków na odpady komunalne zwrócimy uwagę po raz kolejny w zakładzie i firmie, 

która odpowiada za odbiór odpadów od mieszkańców. 

Radny Roman L. Kamola (1:58:00) 

Docierają do mnie głosy, że na terenie miasta i gminy rozprowadzana jest sieć światłowodowa, co 

cieszy, bo może Internet będzie lepiej i szybciej działał. Czy ta sieć będzie rozprowadzona na terenie 

całej gminy, czy wybiórczo. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:58:39) odpowiedział, że z założenia cała gmina 

ma być objęta szerokopasmowym Internetem. Wykonuje to firma FIBEE, której udostępniamy pasy 

drogowe na potrzeby położenia tej infrastruktury. Zgodnie z informacjami przedstawionymi przez 

przedstawiciele firmy FIBEE w ramach umowy do końca tego roku powinny być położone kable. 

Faktyczny dostęp będzie możliwy w przyszłym roku. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:59:28) Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi ostatnio miała objazdowe 

posiedzenie po drogach gminnych. Podczas podsumowania stanu dróg gminnych Komisja zauważyła, 

że niektóre sołectwa bardzo mało przeznaczają środków z funduszu sołeckiego na naprawę dróg 

w danym sołectwie tylko większość środków z tego funduszu przeznaczają na imprezy integracyjne. 

Natomiast od Rady Miejskiej i od Burmistrza wymaga się, abyśmy remontowali drogi uzupełniając 

nierówności kamieniem. Czy nie było informacji dla nowo wybranych sołtysów, że to oni mają 

zadbać o drogi w swoim sołectwie angażując środki z funduszu sołeckiego. Niektóre sołectwa są 

w stanie przeznaczyć 50% środków z funduszu sołeckiego na naprawę dróg, a inne przeznaczają 

niewielkie środki, które nawet nie zabezpieczają kosztów jednego składu tłucznia. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:01:29) odniósł się do wypowiedzi Radnego 

J. Pyśniaka prosząc o wskazanie sołectw, które nie zabezpieczyły środków finansowych na tłuczeń, 

a był sypany z innych środków budżetowych. Takiej sytuacji na pewno nie było w ubiegłym roku. 

Miało miejsce dosypywanie tłucznia na drogi z powodu uszkodzeń ich przez warunki pogodowe. 

Przypomniał, że mieszkańcy mają samodzielne prawo do decydowania o tym w jaki sposób fundusz 

sołecki jest rozdysponowywany i robią to zgodnie z zasadami przekazywanymi przez Urząd Miejski 

na zebraniach sołeckich. 

Przewodniczący Sesji (2:02:26) uzupełnił wypowiedź Burmistrza o apel, aby mieszkańcy danego 

sołectwa przychodzili na zebrania wiejskie. Bo jeśli na zebraniu nie artykułują swoich potrzeb, to 

trudno poznać ich oczekiwania. Jako radni wiemy, że na zebrania wiejskie przychodzi od kilku do 

kilkunastu osób i ich demokratycznym prawem jest decydowanie o przeznaczeniu środków 

z funduszu sołeckiego. Trudno mieć pretensje do tych, którzy przychodzą na zebranie i zarządzają 

funduszem sołeckim. 

Radny Grzegorz Pszczoła (2:04:49) 

1. Poinformował, że w Piotrowicach większość funduszu sołeckiego zawsze było przeznaczone na 

drogi, bo mamy duże potrzeby w tym zakresie. 

2. Poprosił Burmistrza o interwencję do firmy, która kładła przewód zasilający do kolei, aby 

wyrównała dwa zapadnięcia po tych pracach w drodze gminnej. Bo szkoda, abyśmy z funduszu 

sołeckiego musieli poprawiać drogi po czyichś robotach. 

3. Na remont drogi w Piotrowicach wykonywana jest dokumentacja projektowa, czy jest możliwy 

wgląd do tego projektu. Jak była wytyczana ta droga, to pas drogowy był dosyć wąski, dobrze 

byłoby zrobić na tyle szeroki, by można było wjechać na drogę ciężkim sprzętem, czy 

kombajnem. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:07:22) rozumie oczekiwania w zakresie standardu 

dróg. Czy ma przyjąć taki projekt i założenie, że jeśli brakuje pasa drogowego, to wywłaszczamy 

właścicieli z gruntu na poszerzenie pasa drogowego. Chcemy zaprojektować tą drogę w takim 

standardzie, aby można było ubiegać się o dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych, gdzie są wymogi odnośnie minimalnej szerokości pasa jezdnego i chyba jest to  jest 

3,5 m szerokości. Nie wie, czy ta droga na jakimś etapie była wznawiana geodezyjnie, bo w ciągu 

ostatnich dwóch lat na pewno nie.  

Radny Andrzej Depta (2:08:39) 

1. Patrząc na ulicę Partyzantów od strony ul. Poniatowskiego pięknie wygląda po rewitalizacji, ale 

na samej górze tej ulicy na wysokości bloku nr 18 pozostały dwa stare uschnięte kasztanowce. 

Zgłosił pilną potrzebę usunięcia tych suchych drzew. 

2. Zgłosił potrzebę poprawy widoczności wyjazdu z ulicy Kolejowej na skrzyżowanie z ulicami 

Armatnia Góra i Poniatowskiego. Widoczność zasłania grube drzewo częściowo uschnięte na 

ul. Armatnia Góra przy skrzyżowaniu. Dodatkowo nieopodal na tej ulicy na wjeździe do Gapcia 

parkują samochody, które też ograniczają widoczność, co bardzo utrudnia wyjazd z ul. Kolejowej. 

Zaproponował postawienie lustra w celu poprawy widoczności. 

3. Przy skrzyżowaniu ulic: Lipowej, Granicznej, Bochotnicy i Polnej jest wyznaczone tylko jedno 

miejsce przejścia przez jezdnię na ul. Lipowej. Na pozostałych ulicach nie ma takiego przejścia. 

Stanowi to nie mały problem dla ludzi przechodzących z ul. Lipowej przez ul. Graniczną 

w kierunku kościoła, cmentarza i Bochotnicy. Generalnie ludzie przechodząc przez te ulice 

narażają się na niebezpieczeństwo łamiąc przepisy o ruchu drogowym. Zgłosił potrzebę 

wykonania przejścia dla pieszych na wspomnianych ulicach przy skrzyżowaniu, które jest 

niezbędne, bo stanowi duże zagrożenie bezpieczeństwa dla pieszych, bo ruch samochodowy jest 

duży. 
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4. Włączyliśmy się z pomocą w zbiórkę pieniędzy na leczenie Nineczki, poprzez różne akcje liczy 

się każdy grosz. Obecnie mamy okres rozliczeniowy z Urzędem Skarbowym, zaapelował do 

wszystkich, by włączyć się do pomocy poprzez odpisanie 1% podatku dochodowego, na rzecz 

Nineczki, to nic nie kosztuje. 

Radny Roman Kamola (2:14:23) Zaproponował doświetlenie miejsc przejścia dla pieszych, 

ponieważ piesi na przejściu są mało widoczni o zmroku i nocą. (słaba słyszalność) 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 13. 

Odpowiedzi na zapytania. (1:55:56 do 2:08:36)) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt 12. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 14. 

Interpelacje. (2:15:53) 

Interpelacji nie złożono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Przewodniczący Sesji (2:16:10) przypomniał o zbliżającym się terminie składania oświadczeń 

majątkowych radnych (30.04.2021 r) 

Ad. 15. 

Zamknięcie obrad. (2:16:35) 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXXII Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 16:18  
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Teresa Ząbroń 
Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina : minuta : sekunda) 


